
 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 16:13 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 

Beste raadsleden en B en W, 

 

Al eerder stuurde ik u een mail met de uitnodiging langs het Winschoterdiep richting toekomstige 

Zuiderpark te komen wandelen.  

Omdat u hiervoor mogelijk niet de tijd voor hebt, stuur ik u bij deze een foto met het zicht als u hier 

bent.  

 
En zeg nu zelf, de betonnen kolos aan het eind blijft. Hoeveel mooier zouden  bomen  en lucht zijn 

als het begin van een park.  

Alstublieft stem niet in, met de kolos te  laten staan. 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 15:38 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Onderwerp: Het Geheugenpaviljoen > even opletten s.v.p.: afwijkende argumenten. 

 

 

Dit bericht is gericht aan alle raadsfracties, Burgermeester en Wedhouders van de stad Groningen. 

Betreft: Het Geheugenpaviljoen, ontwerp van Studio L A in opdracht van Kunstpunt. 

 

Het beoogde kunstwerk met de titel Geheugenpaviljoen is een object ontworpen door architecten 

met een functie. Het is bedoeld als ontmoetingsplek en verblijfruimte. Het is architectuur en heeft 

een dienende functie aan de gebruikers. Het is dus geen kunstwerk. Dat is de reden dat ik de petitie 

heb ondertekend tegen realisatie. Met het pimpen van een stuk ex-viaduct heb je nog geen 

kunstwerk. Ik heb de indruk dat het heel graag voor kunst wil doorgaan, waarmee het tot kitsch 

gerekend kan worden. Van Dale: kitsch, schijnkunst, al wat niet echt van sentiment of niet 

werkelijk artistiek is maar pretendeert het te zijn. 

 

De reactie van de Gemeente Groningen op de petitie heb ik als ontluisterend ervaren. 

 

2 april 2024 



 

 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 12:07 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: tegen geheugenpaviljoen 

 

Met zo'n geheugenpaviljoen ga je verlangen naar Alzheimer... 

Ik vind dit een slecht idee. Jarenlang zijn de bewoners geplaagd door een ringweg die deels door de 

wijk liep en voor overlast zorgde. En bovendien detoneert dit met de omgeving.  

Veel mensen waren blij dat die gedrocht eindelijk zou verdwijnen. En dan meent een of andere 

onverlaat ons aan deze ellende te moeten herinneren? Weg met die ellende en met alle 

herinneringen er aan. 

groeten  

 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 12:18 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: geheugenpaviljoen 

 

Aan:  
alle raadsfracties en B & W 
 
 
Geachte heer, mevrouw, 
 
Graag wil ik onder uw aandacht brengen dat het huidige voorstel voor het 
geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen naar mijn mening niet passend is en geen recht doet 
aan wat er in het nieuwe plantsoen zou moeten komen.  
Hopelijk kunt u één van de lokale Groninger kunstenaars vragen om iets anders, iets 
mooiers te ontwerpen wat wél past in het nieuwe concept van het Zuiderplantoen. 
 
met vriendelijke groet, 
 
 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 12:26 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Bezwaar tegen het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

Geachte griffie van de gemeente Groningen, 

 

Als een ondertekenaar van de petitie "Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN", wil ik 

mijn bezwaren tegen het voorgestelde paviljoen graag kenbaar maken. 

 

Mijn voornaamste redenen om tegen het Geheugenpaviljoen te zijn, zijn als volgt: 

 

Ik ben van mening dat groen van essentieel belang is voor onze leefomgeving, maar beton hoort 

hier niet thuis. De voorgestelde lelijke pilaren van massief beton zouden veel beter vervangen 

kunnen worden door twee majestueuze bomen. Natuurlijke elementen zouden het karakter van de 

omgeving verrijken in plaats van te worden overstemd door een kunstmatige structuur. 

 

Daarnaast ben ik van mening dat groen dat meters boven de grond hangt niet optimaal is. Het zou 

veel waardevoller zijn om deze groene elementen op de grond te plaatsen, zodat ze voor iedereen 



toegankelijk zijn en bewonderd kunnen worden. 

 

Tot slot, ik zie geen noodzaak om een herinnering te bewaren aan de oude ringweg. De nieuwe 

ringweg zelf dient al als voldoende aandenken. Het toevoegen van een Geheugenpaviljoen lijkt 

eerder een misplaatste herinnering dan een verrijking van onze omgeving. 

 

Ik ben ervan overtuigd dat het behoud van de kwaliteit van onze leefomgeving van groot belang is 

voor het welzijn van de buurtbewoners en de stad als geheel. Daarom roep ik op tot een 

heroverweging van de plannen voor het Geheugenpaviljoen. 

 

 

 

Graag wil ik deze mail richten aan alle raadsfracties en het College van Burgemeester en 

Wethouders. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 
 
 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 11:12 

Aan: Fracties en griffie 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Oosterpoort 
 

Beste mensen van de griffie, beste mensen van de raad, 

 

Met deze mail wil ik nogmaals mijn protest laten horen over het voornemen van de gemeente om 

het Geheugenpaviljoen aan te leggen. Ook heb ik hierover veel vragen. 

 

Wat is hier nu het belang van de gemeente? 

Waarom onder zulk protest toch doorzetten? 

Kost het geld om een ingezet traject te stoppen of om te buigen? Nou, en? Dat staat toch in elk 

geval in geen enkele verhouding tot de kosten van de aanleg van de zuidelijke ringweg? 

En kwalijker nog: welke schade richt je als gemeente aan door zo met inwoners om te gaan? Dit 

draagt zeker niet bij aan het versterken van het vertrouwen in de gemeente.  

 

Ik hoop en verwacht dat de raadsfracties hier wijsheid tonen en de gemeente opdragen een andere 

vorm te kiezen voor het Geheugenpaviljoen.  

Een die wel warm ontvangen wordt door de inwoners van de Oosterpoort.  

 

Veel succes! 

Hartelijke groet, 
  
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: dinsdag 2 april 2024 11:09 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Bezwaar geheugenpaviljoen zuiderpark  
 
Beste raadsfracties en B&W, 



 
Graag zou ik willen dat u nogmaals overweegt om het geheugenpaviljoen zoals het nu voor u ligt te 
cancellen. 
En wel om de volgende redenen: 
 
*Waarom een stuk snelweg memoreren? 
*Het is een lelijk ontwerp 
* Er komt een park! Maak een geheugenpaviljoen wat uit parkelementen bestaat zoals bomen, planten etc 
maar niet uit een stuk snelweg die met veel energie onder de grond is verplaatst *kies voor een Groningse 
kunstenaar als er een kunstwerk moet komen. 
 
Ik wens u veel succes! 
 
Vriendelijke groeten  
 
 
 
 
 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 10:37 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: bezwaar geheugenpaviljoen 
 

Aan de gemeente Groningen,  

 

Hierbij wil ik u laten weten dat ik grote bezwaren heb tegen het geheugenpaviljoen. 

 

Als bewoner van de Barkmolenstraat (aan het Winschoterdiep) heb ik inmiddels 24 jaar last gehad 

van de zuidelijke ringweg: fijnstof, lawaai etc. Slechte luchtkwaliteit ook voor mijn kinderen. 

De laatste jaren is daar het lawaai van de bouw van de verdiepte ringweg bij gekomen. Het inheien 

van de damwanden, het was vaak en veel en snoeihard.  

 

We smachten naar het moment dat het klaar is  en we eindelijk verlost zijn van die vreselijke 

ringweg. Dat we eindelijk een fijn park hebben en frisse blauwe lucht. 

 

Het geheugenbalkon is een lelijke streep door dit toekomstbeeld. Het is zo immens groot en ook zo 

lelijk ( ik ben zelf kunstenaar en sta echt wel open voor iets nieuws). 

Ik vind het een bizar plan en ik heb nog niemand gehoord in de buurt die hier blij mee is.  

 

Ik hoop van harte dat de bewoners serieus genomen worden en dat dit vreselijke plan niet doorgaat. 

 
 

 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 09:25 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Fwd: Geheugenpaviljoen aub niet 

 

Aan alle raadsfracties en B@W, 

Ik woon met mijn gezin aan de vredelust 1, 2 straten van het paviljoen af wij zitten al 
jaren in de hevige overlast van de verbouwing. Wij willen nog jaren op deze mooie plek 
wonen. Wij zijn helemaal niet op de hoogte gebracht van het paviljoen. Het is toch 



belangrijk volgens de wet om burgers en vooral omwonenden bij zo’n belangrijke 
beslissing te betrekken? Daarom moet deze beslissing ingetrokken worden ondanks jullie 
al zover zijn in het proces. Een alternatief kan best op zich wachten er is absoluut geen 
haast met een dergelijk iets. Tijdelijk een grasveld is ook prima 

Het beoogde paviljoen is echt heel lelijk, veel te groot en doet ons denken aan een tijd 
van overlast welke wij liever vergeten. Ook is er de angst dat het binnen de kortste keren 
onder de graffiti zal zitten en de buurt verpauperd. Wat mij betreft is een monument 
helemaal niet nodig, een grasveld of sportpark is nog meer gewenst en nog goedkoper 
ook. 

Aub zet deze uitrol stop!!!!! 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Verstuurd vanaf mijn iPhone 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 23:35 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpavilioen- NIET DOEN! 

 

Geachte raadsfracties en B&W,  

 

Zoals duidelijk gemaakt door het ondertekenen van de petitie:  

 

Ik ben fel tegen het laten staan van een gedeelte van een betonnen kolos in een stuk Groningen.   

  

Ons stadjes is een park beloofd: bomen, struiken, meanderende paden. Rust en groen.  

 

Hierin past géén hoge, veel te grote betonnen kolos! 

  

In Groningen zeer veel 'groen' verdwenen.  

Sterrenbos; niet meer bestaand. Stadspark? Nog geen derde van over.  

  

Ik hoop dat er nu eindelijk geluisterd wordt naar degene waar het om gaat, de buurt en stadjers waar 

jullie de belofte van een groen en rustig park aan hebben gedaan! 

 

Bovendien wie gaat voor het onderhoud van die betonnen, overlast gevende kolos betalen? Mag ik 

als stadjer hiervoor passen? 

 

Met vriendelijke groet,  

 
 

 

Verzonden: dinsdag 2 april 2024 00:23 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Kolos Zuiderplantsoen: NIET DOEN! 
 

 

Geachte raadsfracties, B&W, 

 



Zoals al duidelijk is door het ondertekenen van de petitie TEGEN het laten staan van een stuk oude 

ringweg: 

Ik ben tegen het laten staan van een zeer groot stuk oude ringweg en het dan een kunstwerk 

noemen. 

 

Ons stadjers en met name de buurtbewoners, is een PARK  beloofd. Een park bestaat uit bomen, 

struiken, bloeiende planten, meanderende paden.  

Rust en groen. 

 

Geen betonnen kolos! 

 

Een ontmoetingsplek in een plantsoen bestaat uit vb. een grote boom met daarom heen een aantal 

bankjes. Daar ontmoet je je buurtgenoten en medestadjers, een praatje makend of genietend van het 

groen om je heen. 

 

Die betonnen kolos die u nu een kunstwerk noemt, hoort hier niet thuis!  

 

De stad en vooral de buurt heeft al een herinnering aan de oude ringweg: de nieuwe ringweg waar 

het Sterrenbos voor gesneuveld is.  

 

In Groningen is sowieso héél véél  groen verdwenen.  

Sterrenbos? Niet meer bestaand. Stadspark? Nog geen derde van over en een festivalterrein voor 

een concert in de 10 jaar.... 

 

Ons stadjers en vooral de buurt is een plantsoen, lees véél groen (=bomen, struiken en bloeiende 

planten) beloofd. Houdt u er daar dan ook aan! 

 

Een kunstwerk dat niet wordt ondergekladderd (graffiti) en hangplek wordende,  moet toch te 

realiseren zijn. Een klein, charmant kunstwerk temidden van het weeldrig groen van het nieuwe 

plantsoen. 

 

De buurt en stad verdienen een rustige, groene oase. Niet een vervelende reminder aan een 

overlastgevende ringweg. 

 

 

Met vriendelijke groet.  

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 22:54 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 

 

 

aan: alle raadsfracties en B@W 

 

Ik ben onaangenaam verrast door het plan van het geheugenpaviljoen en de daarvoor gekozen 

locatie. Het restant ringweg is een doorn in het oog van de omwonenden. Het merendeel, misschien 

wel alle, bewoners en omwonenden hebben zich verheugd op het feit dat de ringweg onder de 

grond en daarmee uit het zicht zou komen. Het feit dat er iemand is die de betonnen drager mooi 

vind staan daar midden aan het einde van de Verlengde Nieuwstraat, zou toch niet moeten 

betekenen dat de betonnen drager die velen herinnert aan de periode dat hier een drukke 

verkeersweg direct voor hun deur lag, moet blijven staan. 

 



Mogelijk kijkt de initiatiefnemer van dit plan vanuit zijn woning niet direct tegen de ring aan. Ga 

maar eens bij uzelf na of u blij zou worden als u toch tegen het betonnen kolos moet blijven 

aankijken, terwijl u o.b.v. eerdere presentaties eindelijk een (weids) uitzicht op een groen park 

meende te zullen krijgen, na jaren van ellende. 

 

Mocht er onder de bewoners van de omringende wijken van de het Zuidelijk 

Plantsoen daadwerkelijk een meerderheid zijn voor een herinnering aan de oude ringweg, dan denk 

ik niet dat dit bewoners van de Meeuwen, De linie en de Oosterpoort zijn. Deze wijken liggen aan 

het smalste stuk van het Zuiderplantsoen, op de plek waar de ring ook weer boven de grond gaat 

komen. Zij gaan er amper op vooruit qua verfraaiing van de omgeving/uitzicht van hun woning. 

 

Mochten bewoners van andere wijken aan het plantsoen geen bezwaar hebben tegen  iets dat ze 

herinnert aan de oude ringweg, stel ik voor voor een locatie te kiezen waar de voorstanders wonen.  

 

Mochten er geen bezwaren zijn, dan stel ik zelf voor het viaduct over de spoorlijn 

tot geheugenpaviljoen te herontwikkelen. Als ik met de trein het viaduct passeer, associeer ik het 

viaduct met een soort stadspoort. Het uitzicht op de het spoor wordt voor de omwonenden daarmee 

groener, gelet op de huidige planpresentatie. Het lijkt mij dat daar verhoudingsgewijs minder 

bezwaar zal zijn van omwonenden.  

Een andere geschikte locatie is misschien wel naast de opening bij de Esperantoweg.De 

hoogwonende bewoners van deze straat kijken dan minder in de open bak met het verkeer. 

  

Zuiderplantsoen 

 
 

 in Voorgestelde alternatieve locaties  

 in Geplande locatie 

 

Ik vertrouw erop dat de bezwaren van de (direct) omwonenden in de besluitvorming zwaarder 

zullen gaan wegen dan de wensen van voorstanders. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 19:24 



Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Luister naar bewoners, geen stuk beton in de natuur! 

 
Beste meneer/ mevrouw, Gemeente Groningen,  
 

Ik heb met veel steun voor de buurt onlangs de petitie getekend TEGEN het 
Geheugenpaviljoen. Lees: LINK  
Nu lees ik in een mail van de organisatie van de petitie dat de gemeente Groningen hier 
niks mee doet... het is een schande en een grote treurigheid!!  
 

De buurtbewoners hebben menigmaal laten weten niets maar dan ook niets te voelen voor 
het 'kunstwerk' zoals hij nu ontworpen is. Waarom zou er ook beton moeten staan op een 
plek van groen, beton dat ook doet denken aan een lelijke ringweg met overlast en andere 
narigheid.  
Laat een lokale kunstenaar iets maken wat in het groen opgenomen kan worden.  
 

Dus gemeente Groningen: luister eens naar jullie bewoners ipv naar jullie mensen achter 
een bureau. Mensen die wel leuk kunnen bedenken dat dit lelijke kunstwerk er moet 
komen maar er NIET naast moeten wonen! Hou op met beton laten staan op plekken waar 
eindelijk ruimte gemaakt wordt voor groen. Het zou bespottelijk zijn als dit plan door gaat. 
 

Ik hoop, voor de buurt en haar bewoners, dat hier iets mee gedaan wordt! 
 

Met enigszins bezorgde groet, 
Joek  
 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 19:19 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - Niet Doen! 
 

Aan: Alle Raadsfracties en B&W, 
 

Helaas kwam mij ter ore dat een petitie welke door 1645 buurtbewoners van de 

Oosterpoort genegeerd wordt bij de besluitvorming over de inrichting van het nieuwe 

Zuiderplantsoen. Dat lijkt mij niet goed!! 
 

Bij deze vraag ik u om betrokkenheid van de buurtbewoners die het meest te maken 

krijgen met het plaatsen van iets waar ze niet om zitten te springen. 

Zo'n kunstwerk dat mensen aan iets zou moeten herinneren wat ze juist kwijt wilden is 

nu niet geschikt.  
 

Daarom doe ik een beroep op de Nederlandse democratie welke ook Groningen zich zou 

moeten aantrekken en verzoek u dringend om serieus de tegenstemmers van de liggende 

plannen te betrekken bij de plannen welke er voor de inrichting van het Zuiderpark 

liggen. 
 

Vriendelijke groet, 
 
 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 14:47 

https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1135088/1600-ondertekeningen-voor-petitie-tegen-kunstwerk-ring-zuid


Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 
 

Zeer gewaardeerde Gemeenteraadsfracties, burgemeester en wethouders, 

 

Als ik een petitie onderteken, sta ik erachter. 

Maar als het nodig is om mijn visie met een briefje te bevestigen, moet het maar. 

 

Ik ben erop tegen om in het groen van het Zuiderplantsoen herinnert te moeten worden aan het 

drama van de Zuidelijke Ringweg met zo’n onding van metaal en beton (of wat het maar wezen 

mag). 

Als Oosterpoort is ons de her-verbinding met het Sterrebos nu al jaren voorgehouden als een vette 

worst (of tofu-burger). Daarom hebben we de ellende van leven met een wijk zonder achterdeur, de 

kopjes die je kast uit trillen, voortdurende wegomleidingen en de rest, braaf en geduldig verdragen. 

Deze jaren wil ik het liefst vergeten! Eindelijk het groen dat we al zo weinig hebben in de buurt. En 

met het Esperanto-tunneltje weer een verbinding met onze buren in de Herepoort en de 

Rivierenbuurt. 

Waarom zo’n milieuvervuilend Colos in onze nieuwe achtertuin? 

Geef ons maar liever de opgegraven hunebedstenen terug: dat is ons historisch erfgoed! 

 

Dat dit kreng een ontmoetingsplek moet worden, geloof ik niet. 

Zeker net zo’n succes als het verschrikkelijke Geheugenbalkon aan de Hereweg? 

‘Gelukkig wonen daar weinig mensen in de directe omgeving’, verzuchten we tegen elkaar. Laat 

maar staan…  Maar hebt u er ooit iemand iemand zien ontmoeten? 

Ik zie visueelniet veel, maar ik hoor andere geluiden. 

Ja, het plantsoen wordt vast een ontmoetingsplek, maar dit wangedrocht draagt daar niets aan bij.  

 

Kunstpunt is goed in sprookjes. 

Over ‘burgerparticipatie’ bij voorbeeld. 

De bedoeling daarvan is dat je betrokken inwoners daadwerkelijk bereikt en de kans geeft om 

gehoord te worden en inbreng te hebben. 

Daar is hier niets van terecht gekomen. 

Mooi verhaal zonder inhoud.     

Ja, dat geeft (gelukkig) oplettende en terecht verontwaardigde reacties. 

Die ik graag ondersteun en onderschrijf. 

 

Liefs,    Marlieke 

 

 

Oosterpoort (al meer dan 30 jaar) 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 14:35 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - NIET DOEN 

 

Goedenmiddag,  

 

Ik mail u, aangezien ik een mail heb ontvangen waarin staat dat de 1700 hantekeningen zie zijn 

verzameld niet serieus worden genomen. Deze 1700 hantekeningen zijn van mensen waaronder ik 

die tegen het zogeheten ''Geheugenpaviljoen'' zijn. 

 

Ik wil u kenbaar maken dat ik absoluut tegen het plaatsen van dit gedrocht ben.  



We zijn heel blij straks dat de ring is aangepakt en ik wens geen enkele bewoner het toe om dan 

alsnog tegen een stuk oud ringweg aan te moeten kijken.  

 

Dit object heeft niks met kunst te maken, en is gewoon een domme manier van een 

architectenbureau om geld te verdienen aan een ''kunstwerk''. Doe de bewoners van Groningen een 

plezier, en besteed dit geld aan nutige zaken.  

 

Ik ben tegen het geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen! Wat een debiele naam trouwens.  

 

 

Met vriendelijke groet,  
 
 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 14:27 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

Beste raadsfracties en B&W, 

 

Ik vraag u om geen geheugenpaviljoen te plaatsen omdat, 

1 ik geen behoefte heb aan een herinnering aan een lelijke viaduct 

2 het paviljoen veel te groot is en het uitzicht op het park belemmert 

3 het te dicht bij de bebouwing staat. 

Ik hoop dat u de petitie met 1700 handtekeningen serieus wilt nemen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:51 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen niet doen! 

 

Geachte Lezer dezes,                                                                                           Bij deze wilde ik 

graag nog even benadrukken, dat ik ten zeerste hoop , dat het geheugenpaviljoen niet gebouwd 

wordt, ik vind het een uitermate slecht idee om een stuk van de ringweg te laten staan , dicht bij de 

huizen van de bewoners aldaar, waar men er toch opgelucht is na 50 jaar verkeer en smog en 

betonnen uitzicht (en veel reclame en moeite voor het zuiderplantsoen) er eindelijk van af te 

zijn,  de fotos hebben we altijd nog, en die zijn al erg genoeg. Een maquette op schaal 1:20 zou dan 

nog eerder te overwegen zijn.                                                                                                     Met 

vriendelijke groeten,                      ( voormalig bewoner van H.L. Wichersstraat).    

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:29 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Kolos Zuiderplantsoen 

 

Hallo alle raadsfracties en B&W, 

 

Mijn naam is en ik heb de petitie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen- NIET DOEN ondertekent 

omdat ik het een wanstaltig en zeer overbodig object vind. 

 

Dat men een reminder nodig zou hebben om te onthouden hoe het was ,want daar komt het wel op 



neer, is een enorme misvatting.  

Niet alleen buurtbewoners maar ook mensen zoals ikzelf, die er dagelijks fietsen hebben hier een 

mening over .  

De mijne is negatief! 

 

Laten we er een park van maken waar lelijke kolossen geen plek krijgen, maar waar de natuur in het 

Zuiderplantsoen op een mooie manier tot uiting komt. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:21 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Het geheugenpavilioen 

 

Geachte leden van B&W Groningen,  

   

Met deze mail wil ik u met klem melden dat ik TEGEN het geheugenpavilioen ben!   

Het is een te grote betonbak die dichtbij de woningen staat, het is niet in verhouding tot de 

omgeving en ziet er als 'een lelijke puist' uit!  

Het is te groot en te kollosaal...  

Ik wil u daarom vragen uw keuze te herzien/te her overwegen.  

   

Met vriendelijke groet,  

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:17 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

 

Onderwerp: Het geheugenpaviljoen 

 

Aan alle raadsleden, 

Hierbij laat ik u weten dat ik tegen het geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen ben. 

Ik heb hiervoor verschillende redenen: 

- ik vind het geen mooi kunstwerk en het herinnert mij aan de tijd van overlast door de oude 

ringweg; 

- ik ervaar dit kunstwerk als negatief door de manier waarop deze "gekozen" is zonder 

betrokkenheid van de mensen uit de buurt. Dit betekent dat ik bij plaatsing niet zal genieten van dit 

kunstwerk maar er juist een negatief gevoel van krijg en ik wandel veel in deze omgeving.. 

- er is geen goed overleg geweest met omwonenden. 

 

Ik wil pleiten voor een kleiner kunstwerk of een bankje dat opgaat in de omgeving en waar we 

allemaal van kunnen genieten. Liefst door een Groninger kunstenaar gemaakt. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:12 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Tegen het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen!!! 

 

Wij zijn tegen het plaatsen van een kolos beton als aandenken aan het vele beton van de ringweg!! 



Plaats er een mooie herinneringsboom, dat past beter bij de omgeving!! 

 

Graag uw reactie over deze actie van de buurtbewoners. 

 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 13:00 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen 

 

Aan alle raadsfracties en BenW, 

 

Wat ben ik blij dat eindelijk de lelijke ringweg weggaat. Maar toen ik hoorde en zag dat er een deel 

blijft staan als kunstproject geloofde ik het niet. Ik dacht dat men het deel had vergeten. Dit kan 

toch niet? 

 

Is dit kunst? Daarover zijn meningen vaak verdeeld, maar dit is in mijn ogen het in leven laten van 

een lelijke herinnering. Wil je dit herinneren, maak een opname voor het stadsarchief. Maar zorg 

voor groen waarin je kunt leven en genieten. Ik woon er niet naast, maar ik zou dit ook niet voor 

mijn deur willen houden. Ik zie de graffiti nu al op de grote vlakken beton. Dit stuk muur moet 

geslecht. Het is smakeloos. 

 

In Berlijn is er een stuk muur blijven staan om te herinneren aan een tijd die niet mag terugkomen. 

Met een prachtig Joods museum waar je zintuigen voortdurend worden verward.  

 

Ik vind het een schande dat de term geheugen paviljoen wordt gebruikt voor een stuk lelijke 

infrastructuur wat je wilt vergeten en mag vergeten. Dit is een herinnering die je niet wilt vieren. 

Het is de laatste rotte kies, hij moet eruit. Laten we genieten van vernieuwing en van groen. 

 

Met vriendelijke groet, 

  

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 12:51 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 

 

Hallo raadsfracties en B@W. 
 

Graag wil ik jullie laten weten dat ik bezwaar maak tegen het geheugenpaviljoen. 

Ik vind het een te groot object in een toch al te klein stuk groen wat we krijgen in de Oosterpoort. 

Daarnaast hoef ik niet herinnert te worden aan de lelijke weg die hier al ligt sinds ik hier woon. 

Maak gewoon een mooi park waar mens en dier kan vertoeven. Als er een kunstobject moet komen 

doe dan iets met lokale kunstenaars en in proportie met het park wat er komt. 

 

Groeten, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 10:52 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen-NEE 



 

Aan: Burgenmeester en Wethouders en alle Raadfracties, 

 

Het is een geweldig plan zoals het op papier gepresenteerd wordt, het zuiderplantsoen. 

 

Een prachtige toevoeging aan dit deel van de stad Groningen. 

 

Maar NIET met het geheugenpaviljoen. 

 

Ik begrijp het idee maar een kunstwerk van een lokale kunstenaar is een VEEL BETER plan !!!!! 

 

Met een vriendelijke groet, 

 

Een buurtbewoner.  

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 10:45 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Petitie Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 

 

Aan de raadsfracties en B&W van de Gemeente Groningen, 

 

Betreffende de gang van zaken m.b.t. het gehugenpaviljoen Zuiderplantsoen is het volstrekt 

onafdoende om met alleen een mondelinge weergave van enige steun uit de omgeving, bovendien 

meerdere jaren geleden verkregen, de breed verzamelde 1700 handtekeningen onder de petitie af te 

doen. Bovendien zijn een groot deel van deze reacties voorzien van een geschreven motivatie -- dit 

zijn dus geen anonieme handtekeningen. Tot slot staan er vele suggesties in voor aantoonbaar betere 

oplossingen met aanzienlijk meer draagvlak. 

 

Wil mijn gemeente een betonkolos neerzetten stuitende op veel verzet omdat dit nu eenmaal 

bepaald is? Of luistert de gemeente naar breed gedeelde en onderbouwde vragen van haar burgers? 

Ik vertrouw op het laatste. 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 10:35 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: geheugenpaviljoen niet doen! 

 

Geachte Burgemeester, Wethouders en Raadsleden van de gemeente Groningen, 

 

Dachten we eindelijk van de ringweg verlost te zijn, komt het Kunstpunt op het armzalige idee ons 

tot in lengte van dagen aan de weg te moeten herinneren.  

Het toch al niet zo grote beloofde Zuiderplantsoen gaat dan door het Geheugenpaviljoen 

grotendeels in beslag genomen worden.  

 

Het Geheugenpaviljoen is door een commissie en 3 bewoners uit omliggende wijken goedgekeurd 

en niet breed gedragen.  

Dat 1700 mensen een handtekening tegen dit kunstwerk gezet heeft zegt genoeg. 

 

Daarom vraag ik u dringend het Geheugenpaviljoen geen doorgang te laten vinden. 

 



Met vriendelijke groet, 

 

 
 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 10:24 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: TEGEN het geheugenpaviljoen aan de ring! 

 

Aan alle fracties en B&W, 

 

Hierbij geef ik aan dat ik TEGEN het geheugen paviljoen ben. Ik vind het een bizar plan om zo'n 

lelijk stuk vd ringweg te laten staan. WAAROM? 

 

De mensen die dit plan hebben gedacht wonen vast en zeker niet in onze buurt? Je wilt zelf toch 

ook niet zo'n lelijk geval in je achtertuin? Jarenlang hebben we last van de ringweg en de grote 

verbouwing! En dan ons nu lastig blijven vallen met dit bizar idee. Ik stel voor plaats: het in je 

eigen achtertuin.  

 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: maandag 1 april 2024 10:11 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen 
 
Aan alle raadsfracties en Burgemeester en wethouders, 
 
Beste mensen, 
 
Ik woon in de Oosterpoort, vlakbij de ring (70 meter afstand). 
 
De ring heeft een hoop overlast en de verbouwing ervan helemaal. Dit (plus de bodemverzakking  
(inmiddels al 2 cm) omdat er water onder de wijk weggepompt wordt) verdragen we al jaren in stilte maar 
er is een grens. 
 
Het idiote plan om een deel van de ring te laten staan en dat een kunstwerk of geheugepaviljoen te noemen 
is een klap in het gezicht van de bewoners van de Oosterpoort. Wij willen ook weer uitzicht en hoeven niet 
herinnerd te worden aan iets wat niet meer dan een constante bron van irritatie is geweest. 
 
Toon respect voor de mensen die hier wonen en geef ze het park dat ze verdienen! 
Het gaat niet om jullie, het gaat om ons! 
 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: maandag 1 april 2024 09:50 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: geheugen paviljoen niet doen. 
 
Geen geheugen paviljoen in het Zuiderplantsoen. 
 
Winsum. 

 



 

Verzonden: maandag 1 april 2024 09:14 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen niet doen. Tegenstem. Bericht voor alle raadslieden en B&W 

 

Geachte raadslieden en college B&W, 
 
Onlangs bereikte mij het bericht dat de petitie tegen het “geheugenpaviljoen” door de 
raad en het college van tafel geveegd wordt. Ik vind het onbegrijpelijk dat een 
gemeente die op zou moeten komen voor haar burgers een signaal van deze zelfde 
burgers niet serieus neemt.  
 
Daarom nu maar een mail, om deze petitie en alle ondertekenaars kracht bij te zetten.  
 
De omwonenden van de zuidelijke ringweg zijn ontzettend blij dat EINDELIJK die 
ringweg gaat verdwijnen. Er zijn GEEN goede herinneringen aan de ringweg! Er is dan 
ook geen enkele reden deze ringweg te herdenken of een levensgrote herinnering te 
plaatsen. Een snelweg is geen monument waardig. En als er al iets te herdenken zou 
zijn, is het het falen van de ringweg. Immers, bij de aanleg ervan was al duidelijk dat 
deze constructie niet de voorkeur had en eigenlijk het verkeer veel te ver de stad in 
zou brengen. 
 
Miljoenen worden uitgegeven om de ringweg naar onder de grond te verplaatsen en 
om er een mooi park van te maken. En dan komt er zo’n kolos van 30 meter lang, 5 
meter hoog en rijbaanbreed. Dat lijkt me toch een bizarre tegenstrijdige beslissing.  
 
Ik zou de leden van de raad en het college willen adviseren om een de wijk in te lopen 
en met burgers te praten. Bel eens aan bij willekeurige huizen en hoor wat mensen 
hierover te zeggen hebben. Met mijn Center of Expertise Social Sciences Health & 
Wellbeing ben ik van harte bereid om mee te denken aan een oplossing of mee te 
werken aan een kort onderzoek in de wijk om de werkelijke mening van omwonenden 
in kaart te brengen. Vanuit de wetenschap weten we hoe belangrijk de fysieke 
omgeving is voor het mentale welzijn van mensen, we hebben er vorig jaar zelfs samen 
met de gemeente de Hackathon over georganiseerd. Dus we weten waar we het over 
hebben.  
 
Ook ben ik zelf jarenlang woonachtig geweest in de Oosterpoortwijk en woon nu in 
Helpman. Ik fiets dagelijks onder de ringweg door en zie uit naar het mooie park dat er 
zal komen, waar ik verwacht regelmatig tijd door te brengen. Het laatste wat ik daar 
wil tegenkomen is een grote betonnen kolos.  
 
Ik vertrouw erop dat de raad de beslissing zal heroverwegen en komt met een 
oplossing die voor iedereen acceptabel is. De kunstenaar zou toch ook in staat moeten 
zijn het ontwerp aan te passen. Kunst mag schuren, maar dit is met de botte bijl erin.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Associate Professor 

Director Centre of Expertise Social Sciences Health & Well-being (CESSHW) 

https://www.rug.nl/gmw/expertise-centre-social-sciences-health-and-well-being/


University of Groningen  

 

 

Verzonden: maandag 1 april 2024 07:58 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen 

 

Geachte burgemeester en wethouders, 

net als veel omwonenden denk ook ik dat het geheugenpaviljoen een geheel overbodig monument 

is. Lelijk en veel en veel te groot. Dat u een piepklein stukje ringweg (op schaal verkleind) als 

klimobject voor kinderen neerzet, prima, maar dit is buiten proportie. 

Gebruik het geld dat er is voor een goede buurttuin of een mooi en natuurlijk park. 

 

Met vriendelijke groeten,  
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 22:55 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen geheugnpaviljoen 
 
L.S. 

 

Ik ben het volstrekt niet eens met het voorstel voor het 

geheugenpaviljoen zoals dat er nu ligt. 

Allereerst snap ik niet waarom er een herinnering opgericht moet 

worden aan dat lawaaiige, stinkende, lelijke stuk stad dat de 

ringweg was. 

Vroeger (16e en 17e eeuw) was daar in de buurt de 'drekstoep' waar 

alle stront van de stad werd verzameld. Daar hebben we toch ook 

geen mestbult als monument voor achtergelaten? 

 

Ik snap ook niet waarom er, als er dan voor een herinnering 

gekozen moet worden, niet enkel kan worden volstaan met één van de 

pijlers. 

Waarom moet dit gedrocht voor de huizen staan. E zijn toch ook wel 

stukken zonder woonbebouwing waar het kan staan? 

 

Tenslotte vind ik de tekening die de gemeente heeft laten maken 

wat een bedenkelijk laag niveau. Het gaat bij de bezwaren niet om 

het uitzicht vanaf de overkant maar dat vanuit de huizenrij. 

 

Kortom, doe als gemeenteraadsleden uw plicht en wijs dit idee zo 

spoedig mogelijk van de hand. 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 21:33 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen 

 



Geachte medewerker, 

Hierbij wil ik u verzoeken om het monument ter herinnering aan de oude ringweg, bekend als het 

geheugenpaviljoen, niet te realiseren.  

Het huidige ontwerp is lelijk, inspiratieloos en heeft geen meerwaarde voor de omwonenden.  

 

Mijn naam is, ik woon op de Barkmolenstraat  in Groningen en fiets dagelijks langs de plek waar 

het monument komt te staan.  

 

Een kleinere herinnering, die recht doet aan het initiele plan om ruimte te creëren, zou meer op zijn 

plek zijn. Wanneer dit ook nog eens iets is waar kinderen mee kunnen spelen, zou het helemaal 

mooi zijn.  

 

Ik wil u vragen het monument niet in deze vorm te bouwen. Hopelijk kunt u iets beters bedenken 

dan het behouden van een stuk van de oude ringweg. Betrek ook de buurt bij uw plannen, er wonen 

veel mensen met leuke en betere ideeën.  

 

Vriendelijke groet, 
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 21:25 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

Aan: alle raadsfracties en B@W 

 

Beste lezer, 
 

Hierbij wil ik als betrokken burger mijn stem kenbaar maken dat ik het niet eens ben met 
het geheugenpaviljoen zuiderplantsoen. Het stuit mij tegen het verkeerde been dat het 
oude deel van de ringweg moet blijven bestaan als kunstobject op de geplande locatie.  
 

Zoals velen hier in de stad kijken we uit naar de nieuwe ringweg. Herinneringen voor de 
oude ringweg mogen een plek krijgen maar niet op deze manier. De bewoners van de 
woningen aan de Meeuwerderbaan zullen geen groen zien maar het grijs van het beton 
van de oude ring.  
 

Met vriendelijke groet, 
 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 21:20 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen, niet doen. 

 

Goedemiddag betreffende leden van de raadsfracties,  

 

Na aanleiding van de petitie over de plannen van het geheugenpaviljoen, en het artikel in de 

oosterpoorter deze mail, waarin ook ik mijn afkeuring en teleurstelling kenbaar willen maken 

betreft deze plannen.  

 

Na lang wachten op het beloofde stukje groen die de buurten weer aan elkaar verbinden gaat, zou 

het een enorme teleurstelling zijn om toch tegen de lelijke en lompe betonnen palen te lopen die 



voorheen de doorgang én het uitzicht verhinderde. Nu verhindert het straks alsnog een groot deel 

van het uitzicht. Er staan prachtige Groningse huizen rond het park, en het is verschrikkelijk zonde 

om er een onaantrekkelijk stuk beton tussen te laten staan. 

 

 Het park was toch bedoeld als een nieuw stuk natuur die de omliggende stadswijken gaat faciliteren 

als plantsoen? Wij zijn van mening dat de beperkt beschikbare ruimte absoluut beter gebruikt kan 

worden dan dit.  

 

Betreft het "monument" argument, dat is betreurenswaardig. De eerste vraag die u zich af zou 

moeten vragen bij het ontwerpen van de openbare ruimte is 'voor wie'? En het is duidelijk, de 

meningen luiden toch echt grotendeels "niet voor ons" uit de petitie en de reacties op social media. 

Een monument voor een stuk ringweg is lachwekkend. In principe heeft de gemeente dan hun zin al 

gekregen, er staat al een geheugenbalkon aan de Heereweg, die overigens ook niet erg aantrekkelijk 

is. De meeste mensen vragen zich terecht af wat het voor moet stellen. Met de felrode kleur past het 

niet in het groene park, en lijkt het op een kraan. Niemand weet echt wat ze ermee kunnen. 

Thematisch een park inrichten tot daar aantoe, maar het thema "de ringweg" maken is het minst 

creatieve idee waar ooit geld aan uitgegeven is. En het is ronduit dom dat wanneer de plannen met 

als kérn 'de ringweg onder de grond te brengen om de ringweg uit het stadsbeeld te krijgen' dit 

vervolgens compleet wordt tegengesproken door plannen aan te nemen die het tegenovergestelde 

doen.  

 

Ik begrijp echter volkomen dat het een goed idee is voor een afgedekte ontmoetingsplek, die fijn 

kan zijn voor bezoekers. Maar zijn deze plannen nu echt goed afgewogen?  

De reacties luiden ook "een ontmoetingsplek voor hangjongeren met graffiti", en de betonnen palen 

blijven er niet smetteloos uitzien zoals in de idyllische plan illustraties. En hoe gaat het groen op het 

geheugenpaviljoen onderhouden worden? Uiteindelijk staat er wéér een stuk oud ringweg die wéér 

verwaarloosd gaat raken. Ik betwijfel niet dat er een beter plan op tafel kan worden gebracht -ook in 

korte tijd- gezien hier duidelijk amper over na is gedacht.  

 

Wij zijn uiteraard voor de waardevolle toevoeging van kunst in de openbare ruimte, mits deze op 

zijn minst een aestetische en betekenisvolle culturele functie/boodschap invult. Een 

geheugenpaviljoen schort aan beide van deze functies, naast dat je eronderdoor kan lopen kunnen 

bezoekers er weinig goeds mee. Dit zou een mooie kans zijn voor lokale kunstenaars iets toe te 

voegen aan onze mooie stad en buurt, die het park kan verrijken op een manier dat een park goed 

staat.  

 

Het is duidelijk in uw reacties op de petitie en meningen van omwonenden dat uw argumentatie 

voor het paviljoen nergens op slaat (zie "monument" argumentatie) en vooral komt uit 

kortzichtigheid en de onwil om het project om te gooien. Wij hopen allemaal dat u -ook uit respect 

voor de mening van de inwoners- uit meerdere perspectieven en ideeën alsnog een plan kan creëren 

die niet nogmaals de zon en het uitzicht van de buurt gaat belemmeren met een lelijk stuk ringweg. 

 

Bedankt voor het lezen. 

 

Met vriendelijke groeten,  

 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 31 maart 2024 20:57 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen NIET DOEN! 
 
Geachte Burgemeester, Wethouders en leden van alle raadsfracties, 



 
Hierbij teken ik steun aan voor het protest tegen het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen aan de zuidkant 
van de Oosterpoort. 
 
M.i. hoeft niemand herinnerd te worden aan de ligging van de snelweg, want die is helemaal niet weg, 
alleen maar verstopt. 
Bewoners zullen daarom zich toch wel bewust blijven van de snelweg en haar constante verkeersstroom en 
dus helemaal niet een deel van de oude constructie opgepimpt met rood en groen als “geheugensteun” 
nodig te hebben. 
 
Het lijkt typisch een plan uitgedacht door mensen op een kantoor die helemaal niets met de lokale situatie 
te maken hebben, en lijkt ook te maken te hebben met een minderwaardigheids complex van lokale 
bestuurders: dat wat van ver komt goed zal zijn voor iedereen. 
In deze denkwijze zet het “Groningen op de nationale kaart van moderne architectonische kunst”, met de 
gedachte dat van heinde en ver mensen komen kijken (om zich te verbazen dat de bewoners met deze 
horreur akkoord gingen). 
 
Het spreekt vanzelf dat de snelweg heeft bijgedragen tot de vooruitgang van de stad, maar ook dat 
verschillende buurten en hun bewoners daar heel lang last van hebben gehad. 
 
Afwijzen van dit belachelijke project! Ik steun de buurtbewoners in hun protest. 
 

 

Van: Wouter Diephuis <wouter.diephuis@gmail.com>  

Verzonden: zondag 31 maart 2024 20:28 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Tegen het Geheugenpaviljoen 

 

Dag, 

 

Ik ben tegen de komst van het zogenaamde Geheugenpaviljoen. Aan de Hereweg staat al een 

gedrocht van een bouwwerk. Het Balkon. Dit lijkt mij meer dan voldoende om herinnerd te worden 

aan de ellende die dit gedeelte van ringweg voor deze stad betekent heeft. Het Sterrenbos is al lang 

genoeg de dupe geweest van beton en het vervuilend verkeer. 

 

Het idee van het Geheugenpaviljoen is volgens mij niet passend aan het verheerlijken van de oude 

Zuidelijke ring en het trekt verslaafden en zogenaamde graffiti artiesten aan. Meer ruimte voor 

groen in deze mooie stad en weg met het beton en de ring wat in de jaren 60 en 70 dit gebied 

verpest heeft! 

 

Wie wordt nog graag herinnerd aan de oude oostelijke  noordelijke ring? Ik niet! 

 

Met vriendelijke groet,  

 

Wouter  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 31 maart 2024 20:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpalvioen  
 
Beste mensen van B&W, de gemeenteraad,  
 



Ik ben tegen het geheugenpalvioen zoals door het Kunstpunt is voorgesteld.  
1) Het enorme blok beton waar de mensen die er nu al tegenaan kijken en er tegenaan moeten BLIJVEN 
kijken zijn niet/onvoldoende gehoord getuige alleen al het aantal tegen handtekeningen. Het wordt breed 
gedragen wordt gezegd maar dit is niet bewezen. Wie zijn de voorstanders dan en kom met de bewijzen. 
Hoe kan het dat er dan zoveel tegenstand is? 
2) de plek zou een mooie plek zijn, een mooi plantsoen.  Zoals op de foto voorgesteld wordt met het 
geheugenpalvioen; zo is de realiteit niet. Zo ruim is het er niet. De huizen staan er bovenop. 
Zou u zo’n stuk beton  voor uw huis willen hebben? Stelt u zich eens voor dat dit voor uw raam zou staan. 
Ik woon er niet, maar ben wel een doorgewinterde Groninger en kom er regelmatig langs en het is 
onvoorstelbaar dat dit een serieus plan is. 
3) er staan ruim 1600 handtekeningen in de petitie die aan u is uitgereikt, wordt dit wel bekeken?   
 
Ik verzoek u de tegengeluiden serieus te nemen en echt te luisteren met name naar de bewoners en 
omwonenden. En ook naar de Groningers die hart voor hun stad hebben. Het stationsplein was al een 
aanfluiting met het stuk beton ervoor en nu dit weer. Wat heeft de gemeenteraad en B&W toch met  
beton? 
 
Ik wens u veel wijsheid en  hoop dat u de bewoners/ de Groningers echt mee zult nemen in uw besluiten. 
Gaat laten zien aan de Groningers dat u ze serieus neemt. 
Dat u laat zien wie er voor het geheugen palvioen is, als u toch uw plannen doordrukt, kom met bewijzen. 
Want het is duidelijk dat u niet gelooft wordt. 
 
Met vriendelijke groet,  
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 20:07 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 

L.S., 

 

Ik begrijp niets van het plan om een geheugenpaviljoen neer te zetten ter nagedachtenis van een 

viaduct. Sinds wanneer gaan we viaducten herdenken?!  Wat een verspilling van belastinggeld.! En 

wat een vervuiling van de wijk, zo'n lelijk, karakterloos blok steen! 

 

Ik vind een viaductmemorial echt mal en als het ook nog wordt neergezet tegen de wil van een 

groot aantal omwonenden, abject. 

 

Ik hoop daarom dat er beter onderzoek gedaan wordt naar hoeveel mensen er voor en hoeveel er 

tegen zijn en dat ook de tegenstanders serieus genomen worden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 18:01 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: geheugenpaviljoen zuiderplantsoen  

 

aan alle raadsfractie en b&w 

 

Door een slechte inspraak procedure en onvoldoende kennis en kunde van Kunstpunt is er kans dat 

het erg slechte project in de vorm vaneen ‘stukje’ ringweg' wat de dubieuze naam ‘geheugen 

paviljoen’ heeft, doorgang kan vinden? 

 



Doe dit niet: 

- het is een farce om dit stuk ringweg als een kunstwerk te zien, volledig buiten proportie, geen 

visuele of inhoudelijke kwaliteit 

- dit word niet alleen door de bewoners zo ervaren, maar zeker ook door bekwame kunstenaars en 

beleidsmedewerkers uit het culturele veld (behalve Kunstpunt). 

 

Er is ook een project gaande rondom de werknaam 'de spijker’ (F. Sciarone) dit beeld staat in 

verhouding tot zn omgeving, markeert de plaats en is visueel beduidend charmanter. 

 

Hoogachtend 

  

 

 

 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 17:52 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen niet doen!!!!! 

 

Aan alle raadsfracties en B@W, 
 

Als geboren Groninger en regelmatige bezoeker vind ik dat Stad steeds mooier wordt maar dat er, in 

geval van het laten staan van een stuk snelwegviaduct, een historische verkeerde beslissing dreigt te 

worden genomen door een gedeelte te laten staan. 

Vele decennia kijken bewoners tegen een viaduct aan waarvan men dacht dat het nu eindelijk zou 

verdwijnen. 

 

De uiteindelijke beslissers wonen niet naast dit viaduct en hoeven er niet nog eens vele decennia 

tegen aan te kijken.  

 

Dit walgelijke stuk beton moet verdwijnen zodat die bewoners na de sloop ook een mooi uitzicht 

hebben 

 

Kortom, slopen totdat je niets meer ziet van deze betonnen kolos. 

 

Naam:  

             Krimpen aan de Lek  

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 17:38 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Verzoek tot herontwerp Geheugen paviljoen Zuiderplantsoen  

 

LS, 

Verzoek tot herontwerp Geheugen paviljoen Zuiderplantsoen. 

 

Reden: het huidige ontwerp doet misschien wel recht aan het verleden van de zuidelijke rondweg, 

maar niet aan het heden en de toekomst van de omwonenden en het her in te richten gebied. Het 

huidige ontwerp is buiten proportie wat betreft de gebouwen in de directe omgeving (vooral 

woonbestemming). Het verheugen op meer zicht(lijnen) van omwonenden door afbraak van 

zuidelijke rondweg, wordt nu gedwarsboomd door het huidige ontwerp van het Geheugen paviljoen. 

Ik verzoek u om bezwaren van omwonenden serieus te nemen en deze te laten terugkomen in een 

aangepast ontwerp welke recht doet aan alle belanghebbenden. 



 

Met vriendelijke groet, 

 

Oud-bewoner Oosterpoortwijk 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:57 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugen paviljoen  

 

Geachte  raadsleden en b@w 

 

Als je jaren langs de ringweg hebt  gewoond en daar veel last van heb ondervonden kan ik me het 

erg goed voorstellen.  Dat je daar liever niet aan herinnerd wordt.  De bedenkers maar ook 

raadsleden en b@w moeten dat toch  ook kunnen aanvoelen. Dat het voor de omwonenden 

alleenmaar ellende  is geweest met veel lucht  vervuiling en lawaai.  Ben tegen het geheugen 

paviljoen om de omwonenden te steunen.  

Vriendelijke groet  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:42 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Bezwaar geheugenpaviljoen 
 
Aan: raadsfracties en college van B&W 
 
Geachte fracties/college, 
 
Bij deze wil ik bezwaar maken tegen het te bouwen Geheugenpaviljoen. Ik vind het doodzonde om zo’n 
gigantisch stuk beton te laten staan, waar ook groen kan zijn.  
 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:28 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 

 

Geachte raadsfracties en B&W, 

 

Graag laat ik u weten dat ik negatief tegenover het geplande 'geheugenpaviljoen' sta. Bewoners 

langs de ringweg hebben geluids-, stank, en visuele overlast ondervonden van de ringweg. Zij 

hoeven hieraan niet herinnerd te worden, zéker niet met een grote kolos voor hun deur in de vorm 

van een 'geheugenpaviljoen'.  

Ik gun ze een vrij en groen uitzicht. 

 

Met vriendelijke groet, 
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:13 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Tegenstand Geheugenpaviljoen 
 

Geachte B&W, leden van de gemeente raad. 



 

Dit bericht schrijf ik naar aanleiding van het besluit over het Geheugenpaviljoen. 
 

Ik, als inwoner van de stad Groningen, ervaar dit als een klap in het gezicht, en een 
herinnering aan 7 jaar aan dagelijkse overlast. 
 

Het is een momument voor lucht vervuiling, geluidsoverlast, en de aantasting van 
woonrust, woonveiligheid, woongenot. Om nog maar te zwijgen over het feit dat na 
oplevering de weg dichter bij woningen ligt dan wettelijk is toegestaan. 
 

Ronduit beschamend hoe er met buurtbewoners wordt omgegaan. 
 

 

Maaslaan Groningen. 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:07 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpalviljoen 

 

Hallo 

 

Wil graag via deze weg kenbaar maken dat de oosterpoort en hun bewoners beter verdienen dan na 

jaren ellende van deze ringweg nog tegen dit lelijk stuk beton aan moeten kijken ,de vraag is : zou u 

zelf dit lelijk stuk beton in u tuin willen? Nee dus  

 

Stop en sloop dit zogenaamde kunstwerk aub  

 

 

Mvg 

Voormalig bewoner  

Oosterpoort  

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:08 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugen paviljoen niet doen! 

 

Hallo,  

 

Hierbij wil ik aangeven dat ik tegen het geheugen paviljoen ben. Ik ben heel blij dat ik eindelijk niet 

meer tegen een betonnen muur hoef te kijken. En ik hoef er ook niet aan herrinnerd te worden met 

een blok beton. Een "spijker" (één pilaar) is prima. Maar meer niet. 

 

Vriendelijke groeten, 

 
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:05 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl>  

Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 

 

Geachte B&W en alle fracties en de directie van Kunstpunt Groningen, 



 

Na aanleiding van het besluit het geheugenpaviljoen te plaatsen dit schrijven. 

 

Het is niet mijn bedoeling uw tijd te verdoen wat ik besef dat deze kostbaar en gering is.  Helaas zie 

ik dit keer mij na het besluit het geheugenpaviljoen te plaatsen toch genoodzaakt dit te doen. 

 

Kunst moet roeren, kunst moet raken, van kunst mag je genieten. We bouwen toch (voor heel veel 

geld) juist een tunnel om van dat beton af te zijn? Om vervolgens op een prominente plek deze bak 

beton te laten  staan. Dit geheigenpaviloen heeft mijn inziens niets met kunst te maken. Het komt 

over als een gebrek aan de wil om collectief met de buurt een mooi monument te organiseren.  

 

Ook slaat dit keer het Kunstpunt de plank volledig mis. De schaarse kunst subsidie wordt weer 

uitgegeven buiten onze stad. Dit terwijl er genoeg kunstenaars woonachtig zijn in Groningen.   

 

De buurt is niet betrokken. Misschien een paar mensen. Dit is juist een kans om de buurt intergraal 

te betrekken bij een passend monument. Ik ben zeker niet tegen een kunstwerk. Ik ben wel tegen dit 

plan in schaal en met name de uitvoering hiervan. Geen participatie en mijn inziens een matig idee 

wat al heel snel veel beter zou kunnen. 

 

Al eerder realiseerde ik het Papengang kunstwerk. Het is een resultaat van alle 

ondernemers,  bewoners volledig te betrekken. U kent vast het resultaat.  Het resultaat hierbij is dat 

het Papengang project wel breed gedragen is en er geen enkele "Amsterdammer" bij betrokken 

hoefde te worden. Integendeel. Kunst voor en door de Groningers zelf.  

 

 

Ik wil u vragen het project ommiddelijk te stoppen en terug te gaan naar de tekentafel om zo een 

kunstwerk te realiseren wat van de buurt zal worden. 

 

Namens de Groninger nacht en als buurtbewoner, 

 

Hartelijke groet, 

 

 

 

Ps voor vragen en vrijwillige participatie ben ik tot uw dienst.  
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 31 maart 2024 16:01 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen paviljoen  
 
Geachte gemeente, 
 
Ook ik heb getekend tegen t paviljoen. Ik denk dat het een hangplek voor jongeren wordt en dat t een 
onveilige plek gaat worden. Met veel aval, troep en graffiti. (Of zwervers) Ik zou liever een plattegrond zien 
of een maquette van hoe dit stuk stad zich ontwikkeld heeft.. bij wijze van spreken vanuit andere eeuwen 
gezien.  
Of bijv zoals in Berlijn een markering/lijn op de weg waar de muur ooit heeft gelopen.  
Tis mij wat kort door de bocht om dit lelijke ding te laten staan. Overal worden mooie initiatieven gevraagd 
van de bewoners van de stad om een plek aan te pakken (denk aan het tankstation aan het 
Boterdiep/Turfsingel in de stad) waarom is dat hier niet overwogen? 
 



 De hele stad heeft jaren in de troep moeten zitten, in de file gestaan met als stip aan de horizon een mooi 
park en dan komt (blijft staan) er alsnog een blok beton.  
Ik begrijp t niet. We moeten verduurzamen en mooie dingen maken die de hardheid van de tijd tegengaan. 
Daar is die kolos in mijn ogen geen onderdeel van.  
Graag heroverweging!  
 
Met vriendelijke groet,  
 

       

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 15:57 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Tegen geheugen paviljoen 

 

Helaas moet ik deze mail schrijven. Helaas omdat in een democratisch land als Nederland je mag 

verwachten dat een petitie voldoende is. Maar niet in Groningen duidelijk.  

 

Ik ben tegen het geheugen palviljoen. Ik denk dat de nieuwe ringweg al genoeg beton in de stad met 

zich meebrengt. Daarbij is de oude ringweg nooit een mooi aangezicht geweest. Weghalen wat niet 

nodig is en laat de buurtbewoners meebeslissen wat wel een mooi monument is ipv ze weg te zetten 

als een stel bewoners die geen voorstelling van zaken hebben.  

 

Ik ga ervanuit dat dit keer u de stemmen wel serieus neemt.  

Groet  
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 14:05 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen Geheugenpaviljoen 
 

 

 Geachte raadsfracties en B@W, 

 

Ik vind het geheugenpaviljoen een slecht plan omdat ik juist helemaal klaar ben met het 
aankijken tegen de lelijke ringweg. Lees geen uitzicht. En met het geheugenpaviljoen 
word je steeds herinnerd aan en heb nog steeds groot betonnen bouwwerk in de wijk.  

Bovendien creëer je met een overkapping een plek voor hang groepen met allerlei 
mogelijke overlast tot gevolg. Denk aan extra afval, drugsspuiten, onveilig gevoel om 
langs te lopen voor velen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 13:03 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 



Onderwerp: Aan alle raadsfracties en B@W 

 

 

 

- ik ben tegen het Geheugenpaviljoen omdat het ontzettend lelijk is. Een kleiner kunstwerk zou in 

mijn ogen beter zijn omdat je je er minder snel aan gaat storen.  

- omdat het uitzicht voor de omwonenden wordt verstoord door zo'n kolos en zij er elke dag mee 

worden geconfronteerd.  

- een petitie ertegen zomaar terzijde wordt geschoven dat is onaanvaardbaar! 

 
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 12:04 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Heroverweging Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 

Geachte B&W en alle raadsfracties, 

 

Ik wilde graag mijn weerstand rondom het laten staan van een groot stuk van de zuidelijke ringweg, 

het Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen, delen met jullie. 

Laat ik voorop stellen dat de gedachte van het plaatsen of laten staan van een herinnering aan de 

oude zuidelijke ringweg een aardige gedachte zou kunnen zijn. In ieder geval volg ik het wel. 

Alleen de uitwerking ervan en de besluitvorming daartoe zijn moeilijk te volgen en zorgen voor een 

hoop onrust bij de bewoners van de Oosterpoort. De wijk waar ik opgroeide en nog steeds vaak 

kom.  

 

De besluitvorming is niet transparant (geweest), en er wordt nu gesproken dat er veel steun zou zijn, 

terwijl dit niet zichtbaar wordt gemaakt. Terwijl er aan de andere kant heel duidelijke signalen zijn 

van de mensen uit de stad die tegen het plan zijn. 

Dit zou op zijn minst tot een heroverweging van het plan moeten leidden, want uiteindelijk zijn het 

de mensen die in en rondom de Oosterpoort wonen die achterblijven met het 

Geheugenpaviljoen. Het zijn dezelfde mensen wiens wijk decennialang doorkliefd werd door een 

kolos van een betonnen viaduct en de dezelfde mensen die jarenlang de meeste overlast hebben 

ondervonden van het aanleggen van de nieuwe ringweg. Het zijn deze mensen die straks elke dag 

herinnerd worden aan dit alles door het laten staan van dit enorme kunstwerk. 

 

Wellicht is de gedachte om een iets subtielere markering of kunstwerk te laten staan of plaatsen wel 

gepast. Want hoeveel groen er ook omheen gaat groeien, een groot stuk beton blijft altijd een groot 

stuk beton, daar kan je niet omheen. 

 

Overigens is onderdeel van mijn werk het begeleiden van het plaatsen van kunst in de openbare 

ruimte. Ik werk daarbij in opdracht voor kunstenaars om dit proces te stroomlijnen en technisch 

goed uit te voeren. Daarbij met oog voor, en altijd in gesprek met de omgeving. Ik ben best bereid 

om eens aan te schuiven in een gesprek hoe dit proces vorm te geven. 

 

Met vriendelijke groet, 

 
 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 11:53 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpavijoen 

 

Ik vind dat het geheugenpavijoen in Groningen er niet moet komen. Zo'n kolos doet afbreuk aan de 



omgeving. Er zijn genoeg andere manieren om de oude situatie in ons geheugen te prenten. 

 

 

 

 

Verzonden: zondag 31 maart 2024 11:47 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

 

Onderwerp: Weg met dat "Geheugenpaviljoen" ! 
 

Geacht Stadsbestuur, 

 

Jarenlang moest ik onder die lelijke betonnen ringweg door naar mijn werk bij Menzis of naar De 

Papiermolen. Blij dat er straks een mooi plantsoen voor in de plaats komt. 

 

Ik hoef niet aan dit beton herinnerd te worden door dat amsterdamse Geheugenpaviljoen. Weg 

ermee! 

 

Vreemd dat de buurtbewoners en andere Stadjers niet tijdig meegenomen zijn in de planvorming.  

Wij hoorden alleen: "Ringweg wordt verdiept, plantsoen komt er voor terug, kom vanaf 22 maart op 

de fiets." 

En dan ineens een kant-en-klaar ontwerp uit Amsterdam?? 

En net doen alsof iedereen erin gekend is en iedereen het mooi vind?  

 

Stop met deze dure onzin. 

Tijd voor een referendum! 

 

 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 31 maart 2024 11:29 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenoaviljoen 
 
Geachte raadsfracties en B en W 
 
Tot mijn grote schrik zag ik dat er een overweging is om het meest afschuwelijke stuk beton, het zgn 
geheugenpaviljoen, te laten staan. 
Dit onooglijke stuk snelweg moet zo snel mogelijk gewist worden uit het geheugen van alle Groningers! 
Eindelijk een mooi park en dan dit te laten ontsieren door dit blok beton, dat moet niet gebeuren! 
Ook de bewoners die er vlakbij wonen en nu eindelijk vrij uitzicht en een beetje zon in huis krijgen zouden 
dan tegen dit wanstaltige stuk beton aan moeten blijven kijken . 
Alstublieft, zie er vanaf en gun de Groningers een leuk echt kunstwerk . 
Hoogachtend 
 
 Meerstad 
( heel lang in de Oosterpoort gewoond met uitzicht op dit stuk weg) Verstuurd vanaf mijn iPhone 

 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 21:43 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Verzoek tot heroverweging geheugenpaviljoen 

 

mailto:Griffie@groningen.nl


Beste lezer, 

 

Dit bericht richt ik aan alle raadsfracties en B&W. 

 

Ik wil graag dringend verzoeken om het plan voor het geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen te 

heroverwegen en in zijn huidige vorm/plan NIET door te laten gaan. 

 

Als buurtbewoner ben ik fel tegen zo’n afzichtelijke kolos die doet herinneren aan iets waar ik juist 

niet aan herinnerd wil worden. 

 

Een nieuw plan, uit handen van een Groningse kunstenaar oid zou meer op mijn steun kunnen 

rekenen. 

 

Erop vertrouwende dat dit bericht een effect zal hebben en een andere mogelijkheid wordt 

onderzocht verblijf ik.  

 

Met vriendelijke groet, 

 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 20:05 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Beste gemeente, 
 
Wilt u alstublieft de plaatsing van het geheugenpaviljoen heroverwegen? Wat is de waarde van publieke 
kunst, als het publiek er negatief door wirdt geraakt? 
 
En heel praktisch: gezien de graffiti-plaag die door Stad trekt. Hoe snel zal deze plek verworden tot een 
volgespoten, grauwe, nare doorn in het oog? 
 
Ik snap dat er al veel geld mee gemoeid is. Toch: beter ten halve gekeerd, dan ten hele gedwaald. Denk 
alstublieft aan de mensen voor wie u het allemaal hoopt te doen. 
 
 
 
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 19:45 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 

Beste leden van de Groningse gemeenteraad, 

 

Een paviljoen om een eigenlijk al bij het begin mislukte ringweg te herdenken ( zie overigens ook 

de nieuwe ringweg)  waardoor het uitzicht en het woonplezier van de mensen die er tegen aan 

moeten kijken, opnieuw wordt weggenomen, is een bizar idee. Besteed het geld liever aan meer en 

kwalitatief beter groen in de stad Groningen.  

 

Met bezorgde groet, 

 

Yahoo Mail: Zoeken, organiseren, veroveren 

https://mail.onelink.me/107872968?pid=NativePlacement&c=Global_Acquisition_YMktg_315_EmailSignatureGrowth_YahooMail:Search,Organize,Conquer&af_sub1=Acquisition&af_sub2=Global_YMktg&af_sub3=&af_sub4=100000945&af_sub5=OrganizeConquer__Static_


 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 19:45 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Verzoek om aanpassing geheugenpaviljoen zuiderplantsoen 

 

Geachte b&w en gemeenteraad van de gemeente groningen, 

 

Hierbij wil ik u vragen om de plannen voor het beoogde  geheugen paviljoen in het zuiderplantsoen 

te heroverwegen en in ieder geval niet nig een restant van de ringweg te bewaren? 

 

Als inwoner van groningen heb ik mij lang genoeg geërgerd aan het betonnen litteken dwars door 

het zuidelijke deel van onze mooie stad. 

 

Met verbazing heb ik toentertijd kennisgenomen van de uitkijktoren van het restant ringweg en nu 

blijkt er het onzalige idee te bestaan dat groningers behoefte hebben om herinnert te worden aan 

zo'n lelijk stuk beton door een substantieel deel hiervan te laten staan, te midden van een nieuw te 

ontwikkelen park. 

 

Kunnen we niet gewoon dit historische relikwie dat de ringweg was herinneren zonder het ook nog 

te moeten bewaren? Je hoeft niet elke fout levensgroot te etaleren. Je gaat toch ook niet de poep 

onder je schoen bewaren als je erin gestapt bent? Een veel ingetogener herinnering zou beter passen 

in het nieuwe park. 

 

Is het niet bijvoorbeeld veel mooier om ter hoogte van één van de muren een beschaafde plaquette 

te maken waarop bijvoorbeeld een geëtste foto staat van de situatie voorheen met een begeleidende 

tekst van de redenatie om het eerst zo verhoogd uit te voeren en hoeveel het heeft gekost om het nu 

netjes onder het maaiveld te verstoppen?  

 

Ook gezien de overschrijding in de kosten van deze ringweg is het beter om dat ding te verwijderen 

dan deze om te bouwen naar een bruikbaar paviljoen met bijbehorende kosten. Om nog maar niet te 

spreken over het onderhoud dat nodig is om 40 jaar oud beton in acceptabele staat te houden. 

 

Je zou zelfs kunnen overwegen om, net als de Berlijnse muur destijds, het laatste stuk ringweg op 

symbolische wijze te laten verwijderen door de Groningse burgers en de restanten als souvenirs te 

verkopen.  Bijvoorbeeld met een leuke tekst eronder: 

 

Ring? Weg! 

Dizze weg is stukkend 

Vernietigd voor verbinding 

Weg d'r mit 

 

 

Ik wens u een wijs besluit toe en dat u de oogkleppen en oorkappen afzet en luistert naar de 

burgers  en ziet hoe lelijk dat stuk ring eigenlijk is zo in het park, zelfs als je het een nieuwe 

bestemming geeft. 

 

Hartelijk groet, 

 

Inwoner van Groningen sinds 1995 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 19:40 



Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: GEEN GEHEUGENpaviljoen ziiderplantsoen 
 
 
  
Ik woon met veel plezier aan het Winschoterdiep  en wil straks NIET tegen een Geheugenpaviljoen 
Zuiderplantsoen aankijken als ik mijn huis uit stap!  
 
Kortom GEEN Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen!!!!!  
 
Er wordt niet geluisterd naar omwonenden.  
 
Gewoon niet doen. Ik wil een plantsoen en geen stuk beton. Ook niet met beplanting er op of over.  
Geen overdekt samen komst stuk met kans op hang jongeren etc.  
  
Een bakje met uitzicht op het water prima.  
 
Oude ringweg weg!!  
 
Vriendelijke groet  

 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 18:59 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Bezwaar tegen komst geheugenpaviljoen 

 

Geacht college van burgemeester en wethouders, 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

 

Met verbijstering heb ik kennis genomen van de beantwoording door uw college van vragen van 

leden van de gemeenteraad inzake het geheugenpaviljoen. Ik ben al 35 jaar woonachtig in onze 

mooie buurt de Oosterpoort en voel me daarbij zeer betrokken.  

Nooit ben ik als bewoner actief geïnformeerd over de plannen voor dit geheugenpaviljoen en ik ben 

me dan ook rot geschrokken. 

Hierbij moet ik wel aantekenen dat ik de informatiebijeenkomst in november 2023 heb gemist. Ik 

teken dan ook bezwaar aan tegen de komst (dan wel instandhouding) van deze betonnen kolos. 

 

In de kunstcommissie zit welgeteld 1 bewoner uit de Oosterpoort. Vindt u dat er hiermee sprake is 

van voldoende burgerparticipatie?? Daarnaast is in de notulen van de vergaderingen van het 

buurtoverleg Oosterpoort voor zover ik weet niets terug te vinden over het onderwerp 

geheugenpaviljoen.  

 

U geeft aan dat de reacties op het geheugenpaviljoen bij vrijwel alle bezoekers positief waren. Kunt 

u aangeven dan wel staven om hoeveel reacties en bezoekers dit gaat? Nergens worden in uw brief 

getallen genoemd van de hoeveelheid voorstanders. Daarnaast geeft u aan: op enkele bewoners na 

die inmiddels een petitie aan uw raad hebben aangeboden. Dit doet mijns inziens zeer veel onrecht 

aan alle ondertekenaars. Van de petitie waarvan het aantal tegenstanders van dit plan (om en nabij 

1700!) wel bekend is in tegenstelling tot uw algemene bewoordingen. 

 

U geeft verderop in de brief wederom aan dat er tegelijkertijd ook veel mensen zijn die er wel blij 

mee zijn. Deze steunbetuigingen krijgt u nu ook nog binnen. Kunt u hierbij dan wel aangeven om 

hoeveel dit gaat? Weer worden er geen aantallen genoemd en blijft het bij algemene termen. 

 

U bent samen met de kunstcommissie van mening dat er een zorgvuldig planproces is geweest. Dit 



meen ik te moeten bestrijden dan wel tegenspreken en ik vraag mij dan ook ten zeerste af of dit 

voldoende is onderzocht. Het heeft mij en velen met mij volledig overvallen en overrompeld. 

Inspraak kan op heel veel manieren worden georganiseerd en dat is behoudens een 

informatiebijeenkomst waar lang niet iedere betrokkene naar toegaat achterwege gelaten. En weer 

geeft u aan bovendien ook veel positieve reacties van bewoners op het geheugenpaviljoen te hebben 

ontvangen en dat het voorziet in een behoefte van bewoners aan ontmoetingsplekken. We hebben al 

een prachtige ontmoetingsplek in het Sterrebos, te weten de muziekkoepel. Wederom onderbouwt u 

niet om hoeveel reacties dit dan gaat en hoe dit in verhouding staat tot de bewoners die dit plan niet 

zien zitten. Ook toont u geen enkele bereidheid om een nader onderzoek uit te voeren naar 

draagvlak onder de bewoners. 

 

Over burgerparticipatie gesproken. Ik ben zeer teleurgesteld dat een dergelijk iets op deze wijze tot 

stand is gekomen en verzoek u uw besluit in heroverweging te nemen en daarnaast alsnog een 

democratische burgerraadpleging uit te voeren naar het draagvlak. Het gevoel overheerst nu bij mij 

dat er zaken worden doorgedrukt. U bent een (indirect) democratisch gekozen bestuursorgaan, u zou 

een democratische besluitvorming dan ook hoog in het vaandel moeten hebben staan.  

 

Met vriendelijke groeten, 

 
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 18:41 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: betonblokkunst 
 

Hallo,  

 

Kan er aub een ánder besluit worden genomen over het laten staan van een stuk 

weg/beton/monsterlijkheid.  

Leg een mooi park aan als je bewoners een lol wilt doen.  

Inge 
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 18:39 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 

 

T.a.v. B&W en de raadsfracties in de Gemeenteraad 

Geachte heer, mevrouw, 

Blijkbaar worden de handtekeningen van de inwoners die de petitie Geheugenpaviljoen niet doen! niet 
serieus genomen. 

Ik bevestig hierbij dat ik zeer doelbewust deze petitie heb ondertekend. Ik ben het volledig met alle hierin 
genoemde argumenten eens. 

Ik verzoek u dus om het plaatsen van het "Geheugenpaviljoen" tenminste te heroverwegen en 

buurtbewoners te betrekken bij wat er dan wel (of niet) moet komen. 

 

Met vriendelijk groeten, 

 



 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 18:01 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Kritiek op de Plannen voor Het Geheugenpaviljoen 

Urgentie: Hoog 
 

Onderwerp: Kritiek op de Plannen voor Het Geheugenpaviljoen                 30.3.2024  

   

Geachte raadsfractie en Burgermeester en Wethouders,  

   

Ik schrijf u met bezorgdheid over de huidige plannen voor Het Geheugenpaviljoen, met name 

betreffende het voorgenomen gebruik van een stuk beton - een overblijfsel van de ring - als het 

belangrijkste onderdeel. Als betrokken burger, en met het oog op het behoud van ons historisch 

erfgoed, acht ik het mijn plicht om mijn zorgen te uiten over deze kwestie.  

   

Ten eerste wil ik benadrukken dat het gebruik van een stuk beton als belangrijkste onderdeel van 

Het Geheugenpaviljoen een historische vergissing zou zijn. Dit beton, hoewel het een overblijfsel is 

van de ring, vertegenwoordigt voor de omwonenden vooral hoeveel last ze van de ring hadden. Het 

zou ongepast zijn om dit ene element te verheffen tot het primaire symbool van onze collectieve 

herinnering waar de omwonenden toch blij zijn dat de beton, de ring eindelijk weg is en veel meer 

naar groen uitkijken. Ze willen zich juist niet herinneren.  

   

Bovendien, door het beton te isoleren en te presenteren als het voornaamste kenmerk van Het 

Geheugenpaviljoen, lopen we het risico om belangrijke nuances en context te verliezen. Ons 

historisch erfgoed is complex en divers, en het verdient een meer inclusieve benadering die recht 

doet aan de vele stemmen en verhalen die onze geschiedenis vormen.  

   

Daarnaast is er de kwestie van de esthetische en praktische overwegingen. Het is sowieso weinig 

groen in de stad. Gebruik de ruimte liever voor meer bomen. Het zou goed zijn voor de leefbaarheid 

in de stad, voor bewoners en bezoekers! En wie heeft eigenlijk bedacht dat zoiets er moet komen? Is 

er niet al genoeg steen en beton in de stad, inclusief nogal wat nietszeggende monumenten?  

   

Dank u voor uw aandacht voor deze kwestie. Ik kijk uit naar uw reactie en hoop op een 

constructieve dialoog over de toekomst van Het Geheugenpaviljoen.  

   

Met vriendelijke groet,  

   

Garnwerd  

   
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 17:51 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geen geheugenpaviljoen svp 
 

Beste raadsfracties en B@W, 

Helaas blijkt u de petitie ondertekenaars mbt het geheugenpaviljoen niet serieus te 
nemen. Derhalve laat ik u hierbij weten volstrekt tegen dit paviljoen te zijn. Ik word liever 
helemaal niet herinnerd aan iets lelijks als de ringweg waar we al jaren overlast van 
ondervinden. En daarnaast de laatste jaren overlast van de bouw van de nieuwe weg 
(zomers van platen intrillen en jaren van verkeersopstoppingen voor de wijk, om maar iets 
te noemen).  



Verdienen wij, als buurt, niet iets beters? Een mooi kunstwerk of wat extra struiken en 
bloemen voor vogels en insecten. Alles beter dan een reststuk van de oude ringweg.... 

 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 17:47 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: zgn Geheugenblokbeton 
 

L.S. 

Het uiteindelijke verloop m.b.t het geheugenpaviljoen getuigd van een onnoemelijke arrogantie 

t.o.v. de bewoners. Schijnt Groningen berucht om te zijn..Een kleine 2000  inwoners hun mening 

wordt als een drol doorgespoeld. Ik wil het geheugenpaviljoen absoluut niet.  

M.gr.  
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 16:43 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: Geheugen paviljoen 
 

 Beste,  

Aangezien de petitie tegen het geheugen paviljoen niet serieus genomen wordt :deze mail ter 

herinnering  

 Kunst is kunst en een ieder kan er van denken wat hij wil of je het mooi vindt of niet  

Maar kunst die je niet in je huiskamer wil maar waar je niet van kunt weglopen is geen vrije keuze 

dus het geheugen paviljoen is een opgedrongen iets voor iedereen die er niet van kan weglopen en 

er elke dag tegen aan kijkt  

Met vriendelijke groet  

Mare 
 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 15:29 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

CC: koloszuiderplantsoennietdoen@gmail.com 

Onderwerp: Besluitvorming 'Geheugenpaviljoen'. 
 

Geachte Josine Spier, 

 

Jammer dat er rondom de besluitvorming van het geheugenpaviljoen Zuiderpark momenteel veel te 

doen is.  

Nadat ik een aantal brieven/opmerkingen, van verschillende politieke partijen heb gelezen, krijg 

ook ik de indruk dat burgerparticipatie in deze ver te zoeken is. 

De opmerking 'de kunstcommissie koos na een selectieprocedure unaniem voor studio LA. Een van 

de twee ontwerpers van dit duo kent Groningen goed. Zij heeft op de Academie Minerva 

gestudeerd'; nou ja zeg, wat een argument!! 

 

De petitie heb ik ondertekend omdat enerzijds het een behoorlijk wanstaltig stuk ringweg is. 

Uiteraard een kwestie van smaak, maar historisch toevoegt het m.i. niets toe.  

Anderzijds ik de aanloop van dit project als 'sneaky' ervaar. Hopelijk dat B&W met > 1700 

handtekeningen op de petitie, zich nog eens achter de oren krabt, aangezien de 

term    burgerparticipatie in de gemeente Groningen nogal eens gebruikt wordt, maar daar dikwijls 

geen sprake van is.   

Met de invoering van de Omgevingswet per 1 januari 2024 in het zicht wist de gemeente al dat 

burgerparticipatie integraal en een verplicht onderdeel is bij de totstandkoming van o.a. ruimtelijke 



besluiten. Misschien dat ze hun huiswerk nog eens onder de loep kunnen nemen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 12:39 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugen plantsoen groen 
 
> Beste gemeentebestuur, beste college en bestuurders 
>  
> Hierbij wil ik als Wijkbewoner oosterpoort laten weten helaas tot nu toe op geen enkele manier betrokken 
te zijn geworden bij de tot stand koning  van het kunstwerk rondweg .  
> Hierbij wil ik laten weten het huidig plan voor het kunstwerk van het paviljoen beslist een slecht idee te 
vinden .  Stop svp dit slechte plan.  
>  
> En graag een nieuwe informatie en inspraakronde onder  wijkbewoners T.A.V  een mogelijk groen en kunst 
werk ! 
Groet  
 
Uw omdenker en Groene tuinkabouter 
 
 

 

 

Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 11:34 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: BEZWAAR tegen het Geheugenpaviljoen 

 

Aan alle raadsfracties en B&W van de gemeente Groningen, 

Met ontsteltenis heb ik vernomen dat B&W voornemens is om het Geheugenpaviljoen, ondanks 

1700 tegen-handtekeningen, toch 

te realiseren. 

Decennia lang heb ik mij geergerd aan de lelijke betonnen ringweg. Die was toendertijd een 

noodzakelijk kwaad maar 

daar hoef ik echt niet aan herinnerd te worden. 

Mocht U hier wel behoefte aan hebben, zet het paviljoen dan in UW tuin neer en geef ons b.v. 

een mooie boom. 

Dan kunt u er dagelijks van genieten en wordt onze stad weer wat mooier. 

Om uw geheugen op te frissen: ook het stadsbalkon is een gewrocht waardoor het uitzicht op 

het station is vernield en ons Peerd van Ome Loeks 

nauwelijks meer te zien is. 

Hopelijk neemt u mijn bezwaar nu wel serieus en wordt onze stad niet nog verder verpest. 

Hoogachtend, 

Haren 

--  

 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 30 maart 2024 11:04 



Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: ZIENSWIJZE GEHEUGENPAVILJOEN ZUIDERPLANTSOEN 
 
Geachte leden van de griffie, 
 
Bijgaand gelieve u een zienswijze aan te treffen over het voorgenomen plan met betrekking tot een 
'Geheugenpaviljoen' in het toekomstige Zuiderplantsoen in de stad. 
 
Ik vertrouw er op, dat u deze zienswijze doorstuurt aan de leden van het College van B&W en alle leden van 
de Gemeenteraad. 
 
Met vriendelijk groet, 
 
-------------- 
Een aantrekkelijke stad staat of valt met begaanbare stoepen, stegen en straten 

 

College van B&W 

Leden van de Gemeenteraad 

Gemeente Groningen 

 

Betreft: Zienswijze aangaande het 'Geheugenpaviljoen', Zuiderplantsoen, Groningen Stad. 

 

Groningen, 30 maart 2024 

 

Geacht College en Leden van de Raad, 

 

Bij deze wil ik mijn ernstige bezwaren aan u kenbaar maken tegen het voornemen in het 

(toekomstige) Zuiderplantsoen in de Stad een megalomaan 'kunstwerk' te plaatsen ter nagedachtenis 

aan de planologische blunder uit de jaren '60 van de vorige eeuw, het Julianaplein. Ik citeer 

kortheidshalve wat het blad van de ANWB, Autokampioen, al voor de opening van het plein in 

december 1968 schreef: “Een dergelijk kruispunt past niet meer in een moderne autosnelweg”.  

 

56 jaar lang hebben we met de gevolgen van deze blunder moeten leven en ter herinnering daaraan 

bent u van plan een deel van de bij het plein behorende ringweg te conserveren onder de naam 

“Geheugenpaviljoen'. Dat is zout in de open wonden wrijven, die het Julianalein meer dan een halve 

eeuw heeft veroorzaakt. De bewoners van de Oosterpoort worden bij realisatie van dit, zoals 

gezegd, megalomane plan gewongen nog tot in lengte van dagen tegen een stuk ringweg aan te 

kijken, een ringweg die nooit gebouwd had moeten worden. 

 

1700 mensen hebben een petitie ondertekend tégen de bouw van het 'geheugenpaviljoen' zoals dat 

nu voor ligt. Men is niet tegen een monument, maar wel tegen de voorgestelde schaal. Kan het een 

onsje minder? Die bezwaren veegt u achteloos van tafel, zoals ook gebeurd is met de bezwaren 

tegen het betaald parkeren in de Hoornse Meer en de invoering van de reklamebelasting. 

Burgerparticipatie lijkt bij u een wassen neus, in tegenstelling van wat luidop wordt beleden. 

 

Het is nog niet te laat: schrap het huidige voorstel en ga opnieuw in beraad. Beter ten halve gekeerd 

dan ten hele gedraaid. 

 

Ik wens u veel wijsheid in uw besluitvorming. 

 

Hoogachtend, 

 


